

www.cmrc.com.cn

中文核心期刊

中国科技核心期刊

ISSN1001-8123  
CN11-2682/TS

2017

8

期

MEAT RESEARCH

# 肉类研究



北京博邦食品配料有限公司  
BEIJING BOBANG FOOD INGREDIENT CO., LTD

电话: +86-10-61201111 传真: +86-10-61201211 网址: www.bobang.cn  
E-mail: bobang@bobang.cn 全国免费服务热线: 400-890-9996  
地址: 北京市大兴区前辛庄博邦路16号

ISSN 1001-8123



中国肉类食品综合研究中心  
CHINA MEAT RESEARCH CENTER

# 目 次

## CONTENTS

# MEAT RESEARCH 肉类研究

刊号: ISSN 1001-8123 (国际标准刊号)  
CN 11-2682/TS (国内统一刊号)

2017年第8期 总第222期  
No.8 2017 Total No.222

## 『基础研究』 Basic Research

- 复合精油涂层对干腌火腿抑菌及抗氧化作用的影响 戴照琪 01  
Effect of Coatings Incorporated with Essential Oil Combinations on Microbial Growth and Lipid Oxidation in Dry-Cured Ham DAI Zhaoqi et al.
- 诺邓火腿粗肽抗氧化活性及亚硝酸钠清除活性 吴宝森 06  
Antioxidant and Sodium Nitrite Scavenging Activity of Crude Peptide Extracted from Nuodeng Ham WU Baosen et al.

## 『加工工艺』 Processing Technology

- 天然涂膜液对切片腌腊肉品质及货架期的影响 刘 娜 12  
Effect of Natural Coating on the Quality and Shelf Life of Sliced Cured Meat LIU Na et al.
- 生鲜罗非鱼片专用复合天然防腐剂工艺优化 孟晓华 18  
Optimization of the Formulation of Natural Preservative Mixtures for Fresh Tilapia Fillets MENG Xiaohua

## 『包装贮运』 Package & Storage

- 真空包装低温熟牛肉中腐败菌的分离与鉴定 徐雅梦 23  
Isolation and Identification of Spoilage Bacteria in Vacuum-Packed Low-Temperature Cooked Beef XU Yameng et al.

## 『分析检测』 Analysis & Detection

- 南疆多浪羊不同部位脂肪组织中挥发性风味成分分析 刚虎军 28  
Analysis of Volatile Flavor Components of Different Adipose Tissues in Duolang Sheep in South Xinjiang GANG Hujun et al.

SPME-GC-MS法测定小鳄龟肉中关键风味化合物的响应面法优化 张同刚 34

Optimization of Solid-Phase Microextraction Conditions by Response Surface Methodology for

Gas Chromatography-Mass Spectrometry Determination of Key Flavor Compounds in

*Chelydra serpentina* Muscle

ZHANG Tonggang et al.

高效液相色谱-串联质谱法测定肌肉组织中4种兽药残留 耿宁 39

Simultaneous Determination of Four Veterinary Drugs in Edible Muscle Tissues by High

Performance Liquid Chromatography-Tandem Mass Spectrometry

GENG Ning et al.

基于线粒体DNA *CO I* 基因鉴别畜禽肉中鸡源性成分 唐修君 44

Identification of Chicken Origin Ingredients in Livestock and Poultry Meat Based on

Mitochondrial DNA *CO I* Gene

TANG Xiujun et al.

## 『专题论述』 Reviews

烧烤及烟熏肉制品中多环芳烃的迁移、转化与控制研究进展 屠泽慧 49

Migration, Transformation and Control of Polycyclic Aromatic Hydrocarbons in Grilled and

Smoked Meat Products: A Review

TU Zehui et al.

超高压杀菌对酱卤肉制品的影响研究进展 刘杨铭 55

Progress in Research on the Effect of Ultrahigh Pressure Sterilization on Soy Sauce and

Pot-Roast Meat Products

LIU Yangming et al.

干腌火腿的蛋白质组学研究进展 张敬竟 60

Progress in Proteomic Research of Protein Degradation in Dry-Cured Ham

ZHANG Jingjing et al.